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országgyű lési képvisel ő

Írásbeli választ igénylő kérdés

Kövér László ,
az Országgyűlés elnöke részér e

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok
benyújtani

Pintér Sándor belügyminiszternek

„Hogyan rendezik a hátrányos helyzetbe került közalkalmazottak helyzetét? ”

Tisztelt Miniszter Úr !

A költségvetési intézmények önkormányzati közgyűlési határozattal történő nonprofit °kft-vé
szervezésével, majd újra költségvetési intézménnyé alakításával kapcsolatban tennék fe l
kérdést. Ebben a folyamatban a `munkavállalók önhibájukon kívül több szinten is jogi é s
anyagi hátrányt szenvedtek. Ugyanis, amíg a törvény a nonprofit kft-be szervezésnél a
megszerzett jogok, pótlékok, igazgatói döntésen alapuló bérkiegészítések, munkaviszony
folyamatosságát biztosítja, addig a nonprofit kft-b ő l költségvetési intézménnyé alakításnál ez t
nem teszi lehetővé. A törvény nem tesz különbséget – kivétel egészségügyi dolgozók – a
között, ha a munkavállaló szakítja meg – akár felmondással is - a közalkalmazotti
jogviszonyát, vagy pedig a fenntartó közgyűlési határozattal – amit megszavaztak a
jelenlevők – kényszeríti ki intézkedéseivel a munkavállaló jogviszonyának megszakítását . Az
újra közalkalmazottakká váló dolgozók – akik természetesen abban a nonprofit kft- s
intermezzóban is ugyanott dolgoztak, ugyanazt a feladatot látták el, ugyanazon épületben ,
ugyanazon irodában, ugyanazon széken ülve – a visszaalakítással elvesztették :

• a bérkompenzációra való jogosultságukat - mely a fizetés mértékétől függően
elérheti a havi 10 .000 .- forintot nettóban, mely éves szinten akár egy teljes havi nettó
bért is jelenthet;

• pótlékaikat ;
• az igazgatói döntésen alapuló bérkiegészítéseiket;



• a folyamatos közalkalmazotti jogviszonyukat – ezért mivel visszakerültek a
startmezőre, ha létszámleépítésre kerül sor, ők lesznek a legelsők, akiket elküldenek ,
mert bár 15-20 évig közalkalmazottak voltak, jelen esetben

• nem jár nekik végkielégítés sem ,
• továbbá a jubileumi jutalomtól is elestek az állítólagos „megszakítás” miatt .

Kérdéseim a következők:

mi az oka annak, hogy a törvény a költségvetési intézményből nonprofit kft-be történő
szervezésnél biztosítja a szerzett jogok folyamatosságát, a nonprofit kft-b ől
költségvetési intézménnyé alakításnál viszont ezt nem teszi lehetővé?
az említett visszaalakítás országosan hány embert érintett/érint? Hány dolgozó kerül t
hátrányba ezen intézkedés miatt ?
tervezi-e a kormány, hogy rendezi ezen közalkalmazottak helyzetét?

Érdemi válaszát előre is köszönöm !

Budapest, 2016. március 8 .

Tisztelettel,

Bernadett
országgyűlési képviselő (LMP)
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